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Der blev afviklet 

ordinært skolebestyrelsesmøde mandag den 18. september 2023, kl. 17:00 – 19:00, skolens administration 

 

Deltagere 

 

Forældrerepræsentanter 

- Anka Sonne (forperson) 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

- Peter Vomb   

- Ela Nowicka 

 

 

Elevrepræsentanter 

- Silas Jenne Strand, 8A  - Jonas Lyng Bojesen, 8A

 

Medarbejderrepræsentanter 

- Anna Raasø Lautrup-Larsen - Lena Stærke 

 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Linette Sanchez (leder af gruppe 2), referent

 

Det bemærkes, at bestyrelsen har samlet 3 vakante pladser som forældrerepræsentant (1 ordinært medlem 

samt 2 suppleanter), hvorfor der kun deltager 6 forældre. 

 

Det bemærkes yderligere, at der er ændret i den oprindeligt udsendte dagsorden: Punkt 4 omhandler høring i 

forhold til budgetforslag, BRK 2024 i stedet for høring af ferieplan. Sidstnævnte punkt udgår og tages i stedet på 

mødet den 31. oktober 2023. 

 

Fraværende: Susanne, Ela, Kim 

 
 

-  

Punkt & 
tid 

Emne 
Hvad handler punktet om, til orientering (O), 
drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. deadline. 

Formidling 

1 1700 Godkendelse af dagsorden (B) Godkendt  

2 1705 Meddelelser (O)  
- Fra forperson 

- Fra øvrige medlemmer, særligt 

eleverne 

- Fra ledelsen 
 

Anka har talt med Celina som er SB formand på Hel-
dagsskolen. Hun ønsker et samarbejde med alle 
skolebestyrelserne på tværs. 
Der er kommet en kandidat til SB fra en forælder i 0. 
klasse. 
Peter har været til forældremøder for at fortælle om 
SB. Forældrene lyttede, men det kastede ingen kan-
didater af sig. 
Lena: personalet løber stærkt og derfor har der end-
nu ikke været et elevrådsmøde. 
Pernille refererede til forældremøde i modtageklas-
serne, hvor forældrene er positive over skolen. De er 
bekymret for deres børns motivation for at lære 
dansk. Dette udfordrer også personalet. 

 

3 1715 Budgetopfølgning primo sept.(O) 
 
Bilag 3.1 Budgetopfølgning primo sept.  
Bilag 3.2 Budgetramme primo sept. 

Det ser bedre ud end forventet, men der er stadig 
opmærksomhedspunkter. 
Ukraineklasserne holdes nu på 3 klasser, selvom der 
måske godt kan være 4 også økonomisk anskuet. I 
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 fald vi disponerer med 4 klasser, ansætter vi også  
flere voksne, så økonomien stadig er i balance. 
Vi overskrider bl.a. it-budgettet grundet børn med 
særlige udfordringer, som kræver særligt udstyr. 
TV-skærme i overbygningen var en nødvendighed. 
Brandregler har gjort at dørene i indskolingen har 
fået en mekanisme, så de lukker automatisk ved 
brand. 
Efterreguleringer fra f.eks fra Dansk Skoleidræt, har 
givet uforudsete udgifter. 
Der bliver trådt hårdt på bremsen nu med ALLE 
indkøb samt i forhold til personalebeholdningen.  
 

4 1725 Høring, budgetforslag BRK 2024 
- Beslutning: Hvem tager noter 

og skriver høringssvaret? 
- Proces 
- Dialog, beslutninger 

 
Bilag 4.1 – bilag 4.3 
 

Anna skriver et høringssvar 
Gennemgang af bilag. Tildelingen til modtageelever-
ne bekymrer, da tildelingen nu bliver for hver 12. 
elev og ikke som nu hver 9. elev.  Én klasse kan dæk-
ke over 7 årgange. 
Positivt: Vi er sluppet billigere. Overgang fra børne-
have til skole er ikke sparet. Der bliver ikke rørt ved 
lærernes uv-tid. Ung på vej, E9 bliver ikke rørt. Der 
bliver oprettet en E8. To-voksenordningen bevares 
Midlerne til klasser over 22 elever. 
Negativt: Rønne som ét skoledistrikt. Er det nødven-
digt? Bekymringen går på om eleverne kan blive 
flyttet hvert år. Fjernelse af buskort rammer skævt. 
Skolekonsulenterne bliver beskåret – det bekymrer. 
Der kommer et høringsforslag fra Anna den 23/9 til 
kommentering senest 25/9 kl. 10 til PRI. 
 

 

5 1750 Suppleringsvalg den 2. okt. 2023, klok-
ken 19 – 20 

- Valgproces (O) 
- Invitation, herunder program 

(B) 
 
Bilag 5.1 Procesplan 
Bilag 5.2 Indkaldelse til valg 
 

Processen for valgmødet sendt er ud på mail. 
Det er en kort periode og det kan, med fordel, kom-
me med i salgstalen. 
Anka videresender besked om kandidat, som ønsker 
at blive opstillet. 

 

6 1800 Evaluering af skolefesten, juni 2023 
- Hvad gik godt, hvad kan med 

fordel ændres? 

- Beslutninger i forhold til skole-

festen 2024 

Samme dag som firmastafetten. Spisningen presser 
familien, da det er en hverdag. Det var svært at finde 
et sted hvor man kunne samles og hygge med de 
andre.  
Personalet har flg. forslag: skilte med sted hvor klas-
serne kan sidde. Oversigtskort kan hænges op ved 
området. Café Rømer flyttes til SFOen. Velkomst ved 
skoleleder og derefter en fælles dans. Spisningen var 
for lang, aktiviteterne begynder en halv time tidlige-
re. Afslutning ved evt. en fælles aktivitet og afsked 
ved skoleleder. 
Der var børn, der ikke fik mad, da deres forældre 
ikke kom. 
Man kan lave en forudbestilling på mad, som foræl-
drene så kan købe. 
SB bakker op om forslaget. Vær dog obs på datoen. 
Dejligt at eleverne er så meget på i værkstederne. De 
er stolte af at vise frem. 

 

7 1815 Fælles Folkeskole Bornholm, ny udvik-
lingsplan for 2023 – 2026 

- Baggrund og mål (O) 
- Inddragelse af bestyrelsen, 

herunder procesplan 
 

Bilag 7.1 Udviklingsplan, 2020-2023 
Bilag 7.2 Ti veje… 
Bilag 7.3 Strategi… 
 

Der er truffet politisk beslutning om, at skolerne skal 
lave en ny udviklingsplan. Vi er i gang med den nye 
som skal løbe frem til 2026. Vi står på den vi allerede 
har, og bygger videre på den. 
Et vigtigt punkt i planen er skolehjemssamarbejdet. 
Det vil vi gerne optimere. Et andet punkt er mødet 
med barnet, altså børnesynet. Vi skal tænke kreativt, 
da midlerne er små – så vi skal have fokus på hvor vi 
kan skabe mest menneskelig værdi for pengene. 
Processen kører vinteren over – elever, personale og 
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bestyrelsen skal med ind over. Den skal være klar 
medio februar. 
Strategien virker overordnet og ikke så lokal. 
Vi vil have de lokale briller på, når vi udarbejder 
udviklingsplanen for HRS. 

8 1825 Udvikling af skolehjem-samarbejdet på 
HRS 

- Baggrund og mål  
 

Bilag 8.1 Mail  
 

Arbejdsspørgsmål kan være: Hvordan får vi etable-
ret et samarbejde med hjemmene, der tilgodeser 
flest muligt? Hvilken kommunikation er mest hen-
sigtsmæssigt? Hvordan får vi de forældre med, som 
ikke er så meget på Aula? Behøver det at være ens 
for alle? Målgruppen er forskellig, så kommunikatio-
nen skal muligvis også være det?     
Opmærksomhed på at SB ikke er et repræsentativt 
udsnit af hele forældregruppen. 
SB vil prioritere tid, på kommende møder, til drøftel-
ser af dette. PRI kommer med et oplæg. 

 

9 1835 Gennemgang af nuværende principper 
vedr. ”Underretning af hjemmet…” og 
”Skolehjem-samarbejdet…” 

- Baggrund og mål, UR 

- Baggrund og mål, SH 

-  
Bilag 9.1 Princip vedr. underretning… 
Bilag 9.2 Princip vedr. sh-samarbejdet… 
 

Princippet er gennemgået og der er noteret hvor 
dokumentet kalder på revidering. 
I forbindelse med ”Underretning af hjemmet” kom-
mer PRI med et forslag. 

 

10 1845 Evt. (O) Spørgsmål omkring 3As klasselokale. 
Vi skal uddanne 2 undervisningsmiljørepræsentan-
ter blandt eleverne. 

 

11  Til kommende møde(-r) (B) 
 

  

12 1855 Godkendelse af referat   

Linette den 18. Sept. 2023 
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Mødet slut kl. 18.45 

 

Elev Jonas Lyng Bojesen 

 

Elev Silas Jenne Strand 

Forældrerepræsentant Anka Sonne 

Forældrerepræsentant Dennis Daugaard 

Forældrerepræsentant Kim Pedersen 

Forældrerepræsentant Peter Vomb 

 

Forældrerepræsentant Susanne Ager Höy 

 

Forældrerepræsentant Ela Nowicka 

Forældrerepræsentant Anette Boe Plum 

Medarbejderrepræsentant Lena Stærke 

 

Medarbejderrepræsentant Anna Raasø Lautrup-Larsen 

 


